

လါဒိန်စုဘာန် 12, 2024

**တၢ်မၤလၢကပီၤ ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤ ကရၢဖိလၢ အဟးထီၣ်ကွံာ်တဖၣ်
တချုးတၢ်ဟ့ၣ်ခိယီၤ မ့ၢ်ဒါဆူ ခိၣ်န့ၢ်အသိတဖၣ်အအိၣ်**

ဖဲလါဒိန်စုဘာန် 9 သီအနံၤန့ၣ် တၢ်မၤကျၢၢ်တံၢ် 2024 နံၣ် DeKalb ဒီထံၣ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤ အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ အလီၢ်ခဲကတၢၢ်တဘျီဒီး လၢတၢ်သးဒီးဖျါၣ်အပူၤ တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ယုးယီၣ်ဆူ ကမံးတံၢ် မိၢ်ပုၤကရၢဖိလၢအဟ့ၣ်လီၤတၢ်သးလၢကံးလၢဆဲးဆဲး သၢဂၤ ကဟးထီၣ်လၢ အတၢ်မၤလီၢ်လၢဒီး ကဆိကတီၢ်ကွံာ်အမူအဒါအယိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤသကိးတၢ်ဖိတဖၣ်, ပုၤမၤတၢ်ဖိ ဒီး ပုၤတၢ်ဖိ တဖၣ်, ဒီး DeKalb ဒီထံၣ်ကီၢ်ရၢၣ်ကွံာ်ဟီၣ်ကဝီၤ (DCSD) ဟ့ၣ်တၢ်ယုးယီၣ်ဆူ Mrs. Anna Hill, Dr. Joyce Morley, ဒီး Mrs. Vickie B. Turner ဖဲတၢ်မၤ ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲ ဒီးလၢအဟိၣ်ထွဲထီၣ်အခံဒီး တၢ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤအမူးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ပနီၣ်တခါအံၤ မ့ၢ်တၢ်မၤတၢ်သ့ၣ်ဖဲသးညီဒီး မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးဝဲ တၢ်မၤန့ၢ်အဖိတၢ်ဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်တခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤ ဟံၣ်ပနီၣ် တၢ်မၤကတၢၢ်ကွံာ် တၢ်ကဲထီၣ်တၢ်အသးလၢပုၤသၢဂၤ အတၢ်ဟံးန့ၢ်မ့ၢ်ဒါလၢအိၣ်ဒီး တၢ်န့ၣ်လီၤသး, တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်အသိဒီး တၢ် သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်လၢ ကမၤစၢၤတၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤကရၢဖိတၢ်ဂၤလၢလံာ် ဟံၣ်တၢ်တၢ်လၢ အမၤဝဲမၤကဲတၢ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ် လၢအဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အသိတဖၣ်, စးထီၣ်လၢ တၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤခိၣ်သ့ၣ်ဘၣ်ထွဲ တၢ်ကွၢ်ထွဲကျိၣ်စ့ ဂ့ၢ်ဝီတုၤလၢ ဖိလစံၣ်သ့ၣ် တဖၣ် လၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤလၢ ကွံာ်အတၢ်မၤလိတၢ်ကဲထီၣ်ကဲထီဒီး တၢ်အိၣ်ဘီၣ် အိၣ်ညီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤန့ၣ်တၢ်အိၣ် Dr. Devon Q. Horton ပတြၢၤအဝဲသ့ၣ် အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီး အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်အသးလၢ နံၣ်လၢအပူၤကွံာ်တဖၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ.

DCSD ပုၤန့ၣ်တၢ်အိၣ် Dr. Devon Q. Horton တဲဝဲ, “ထီၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒုးန့ၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးလၢ အထီကတၢၢ် ဒ်သိး ကဒုးကဲထီၣ် ပကီၢ်ရၢၣ်ဟီၣ်ကဝီၤ လၢအဂ့ၤကတၢၢ်လၢပမၤအီၤသ့န့ၣ်လီၤ”. “ယဟံၣ်ကဖၢလၢသးဒိၣ်မးလၢ ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤဃုထၢတၢ်ယၢဒ်သိး ယကန့ၣ် ကီၢ်ရၢၣ်ဟီၣ်ကဝီၤဒီး ယဟံၣ်ကဖၢလၢစ့ၢ်ကိးလၢ ယမၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီး ပုၤလၢအဖျိးစိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.”

Mrs. Anna Hill, လၢအမၤတၢ်တၢ် ဒ်ဟီၣ်ကဝီၤ 1 အခါၣ်စး စးထီၣ်လၢ 2021 နံၣ်လံၤလံၤ, စူးကါတၢ်ဝဲ တၢ်မၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးဘၣ်ထွဲ ကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ အဝဲအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်အမ့ၢ်တၢ် ပုၤလၢအအိၣ်ဒီး လံာ်အုၣ်သးဘၣ်ထွဲ ကျိၣ်စ့စ့ရီၤလဲစ့ၣ် လၢ Georgia အပူၤအသိး, အဝဲဟံၣ်စိ အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ်ကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီ တၢ်လဲၤခိဖျိတဖၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ဘျးစဲလိာ်သးဒီး ပုၤတၢ်ဖိ ဒိၣ်ဒိၣ် မုၢ်မုၢ်, ခိဖျိ ပထံၣ်သ့ၣ်လၢ ဖဲတယံာ်ဒ်ဘၣ်န့ၣ် အဝဲအဖိခွါဖျိထီၣ်လၢ Chamblee တီၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢအဝဲအတၢ်မၤဒီတကတီၢ်ညါအပူၤ, Mrs. Hill အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်ကဖၢလၢအသးလၢ တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီး တၢ်မၤတၢ်တဘျီယုၤပီဒ်သိး တၢ်ကမၤဆူၣ်ထီၣ်ဝဲ ဟီၣ်ကဝီၤ ကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲစံးဝဲ, “ယကွၢ်တၢ်လၢ မိၢ်ပုၤအတၢ်ထံၣ်တကပၤဒ်သိး ကမၤစၢၤတၢ် ဒ်ပုၤလၢ အအိၣ်ဒီး တၢ်အုၣ်သးဘၣ်ထွဲ ကျိၣ်စ့ စရီတၢ်အသိး ကသ့ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ”. “ပဟဲဒိၣ်ထီၣ်ဒ်အမ့ၢ် ကီၢ်ရၢၣ်ဟီၣ်ကဝီၤဒီး ပဒိၣ်ထီၣ်ဒ်ပုၤတၢ်ဖိတဖၣ်အသိးစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. လၢ တၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီး ကွံာ်ဟီၣ်ကဝီၤအဂၢၤတဖၣ်- ဟီၣ်ကဝီၤနွံဘၣ်လၢ- ဒီးယဆိကမိၣ်ဘၣ်ထွဲ ပုၤကိးဂၤဒီးအိၣ်ဒီး တၢ်ဆီတလဲလၢ အလီၤဘီလီၤမုၢ်ဒီး ယဟံၣ်ကဖၢလၢယသးဒိၣ်မးဘၣ်သး တၢ်မၤတခါအံၤန့ၣ်လီၤ.”

Dr. Joyce Morley အတၢ်မၤတၢ် ဒ်အမ့ၢ် ဟီၣ်ကဝီၤ 7 ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤခါၣ်စး အဆၢကတီၢ် ဒီတကတီၢ်အပူၤ ဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ဂ့ၢ် အကါဒိၣ်ဘၣ်သး ကတီၢ်ယံာ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤသး ဃုာ်ဒီးတၢ်ကဲ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ အပူၤသ့ပုၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်အမ့ၢ်ပုၤတၢ်ဂၤလၢ အကဲ ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤကရၢဖိ တဂၤလၢ အယံာ်ကတၢၢ်ဒီး အဝဲစးထီၣ်မၤသကိးတၢ်လံာ်ဖဲ 2013 နံၣ် လံၤလံၤအသိး, Dr. Morley သ့ၣ်ညါဝဲ DCSD အတၢ်ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်ဘျးဘျးတၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်အမ့ၢ်ပုၤလၢအတၢ်လဲၤခိဖျိအိၣ်လၢ ပဒိၣ်ကွံာ် ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ဒီး ခိလုၣ်ကွံာ်ရၢၣ်မုၢ်အသိး အဝဲအတၢ်ထံၣ်ဒီးအတၢ်န့ၣ်ပၢၢ်တဖၣ်ဒိၣ်ယံာ်ဝဲလၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢအဝဲအဂီၢ်, ဟီၣ်ကဝီၤ အ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်နီၢ်နီၢ်နီၢ် အိၣ်သန့ထီၣ်အသးလၢ ကွံာ်ဖိတဖၣ် အနီၢ်ကစၢ်ဒိၣ်ဝဲအဖိခိၣ်ဒီး တၢ်အံၤ မ့ၢ်ဝဲကျဲတဘျီလၢတၢ်ထီၣ်ကွၢ် တၢ်မၤလိ အတၢ်ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

Dr. Morley စံးဝဲ, “ယမေတွာ်လံတၢ်ဒ် ပှဟ့ၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢ အပူၤကွံၣ်အနံၣ် 40 အတီၢ်ပူၤ, ဒီးတၢ်အံၤမ့ၢ်တွာ် တၢ်လဲၤခီဖျိ အဂ့ၤဒိၣ်မးလၢယဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢယဂီၢ်တၢ်လၢကပီၤအဒိၣ်ကတၢၢ်မ့ၢ် ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ”. “ဖဲယလဲၤဟးလၢကွံၣ် မ့တမ့ၢ် န့ၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ် လၢ ကွံၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ် ယသ့ၣ်ပိၢ်သးဝးဒိၣ်မး ခီဖျိလၢ တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်ခဲလၢလၢယမအီၤ—တၢ်မနုၤတဖၣ် ကဲထီၣ်လၢကွံၣ်အပူၤ မ့ၢ်လၢတၢ်လီၢ်အံၤအိၣ်ဒီးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.”

ဟီၣ်ကဝီၤ 5 ခၢၣ်စးဒီး ကမံးတံၢ်မိၢ်ပှၢ် ပှဟ့ၣ်လီၢ်ဆ့ၣ်နီၤလီၢ်လံၤ Mrs. Vickie B. Turner, အအိၣ်ဒီး တၢ်လဲၤခီဖျိဘၣ်ဃး တၢ်ဟ့ၣ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢ ဆံဖျိန့ၣ်ခဲခါ အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲမေတွာ်တၢ်လၢ ကမံးတံၢ်မိၢ်ပှၢ် အနံၣ် 10 အတီၢ်ပူၤ, ထီၣ်အဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်ထံၣ်လၢတၢ်န့ၣ်သန့ထီၣ်သးသ့န့ၣ်လီၤ. အပှၤမၤသကိးတၢ်ဖိတဖၣ်ယုထၢတွာ်အီၤဒ် ပှဟ့ၣ်လီၢ်ဆ့ၣ်နီၤသးဒီး ပှဟ့ၣ်လီၢ်ဆ့ၣ်နီၤ တဂၤ အသိး Mrs. Turner အတၢ်ကဲခိၣ်ကဲန့ၢ်အံၤ ဘၣ်တၢ်န့ၣ်အီၤလၢ အဝဲ အတၢ်စုၢ်တၢ်န့ၣ်ဒီး အသးသဟီၣ်လၢအဆ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲ ထံၣ်ဝဲလၢ ကမ့ၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ဒ်အမ့ၢ်ဝဲတၢ်လၢ အရ့ၣ်ဒိၣ်န့ၢ် ဒ်အကစၢ်ဒ်ဝဲဒီး အဝဲဟ့ၣ်လီၤသးလၢတၢ်မၤပူၤလၢကဲလၢန့ၣ်ဆ့ၣ်သိး ကမၤဂ့ၤထီၣ် ကွံၣ်ဖိတဖၣ်, ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်ဒီး ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ်အိၣ်မူ လၢအအိၣ်လၢ DeKalb ခီထံၣ်ဒိတဘျီအပူၤန့ၣ်လီၤ.

Mrs. Turner စံးဝဲ, “တၢ်မၤတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး ကမ့ၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤလၢအဂ့ၤကတၢၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထုးန့ၢ်ယသး အိၣ်တမံၤမံၤ လၢအစံးဘၣ်ယၤ န့ၣ်လီၤမၤတၢ်ဒီး ကဲထီၣ်ပှၤလၢအယုၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အစၢလၢအဂ့ၤ မ့ၢ်လၢတၢ်အံၤ ဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်ကီၤဒီး တၢ်ကီတၢ်ခဲလၢ ပှၤတဝၢတဖၣ်ဘၣ်ကွံၣ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဝဲအယိန့ၣ်လီၤ”.

“ဘၣ်ဆ့ၣ်တၢ်အဂၤတခါလၢ တၢ်ကဘၣ်ကဲထီၣ် ပှၤတဂၤလၢအအိၣ်ဒီး တၢ်အစၢ, ဒီး တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်လၢ အရ့ၣ်ဒိၣ်မးလၢယဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ် တၢ်လၢကပီၤဒီးတၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်မ့ၢ်သးတခါလၢ တၢ်မၤသကိးတွာ် ဘၣ်တၢ်ဒီး ပှၤတဖုလၢအတၢ်လီၤဆီလီၢ်သးအါမးဒီး ဟဲဟံၣ်ဖျိထီၣ် ပသး ခီဖျိ တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အလီၤလီၤဆီဆီဝဲလၢ DeKalb ခီထံၣ် ကီၢ်ရ့ၣ်ကွံၣ်ဟီၣ်ကဝီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဟံၣ်ဖျိ မၤသကိးတၢ်န့ၣ်, ပမၤအိၣ်ထီၣ်အိၣ်တၢ်လၢ အဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်ဒီးလီၤဘီလီၤမ့ၢ်တဖၣ်, လၢအမ့ၢ် တၢ်လၢအလၢကပီၤဒီး သ့ၣ်မံသးမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.”

ခိၣ်န့ၣ်သၢဂၤလၢ အဟးထီၣ်ကွံၣ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ် ဟံၣ်တွာ်ဝဲအဝဲသ့ၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်သါလၢအမ့ၢ် တၢ်မၤတၢ်လၢ ကထီၣ်ယုထီၣ်ဖျိ ပှၤတဝၢ လၢ အလီၤဆီလီၢ်သးတဖၣ်, ကဲထီၣ်ပှၤလၢအသ့ဟံးမူဒါ, ဒီး ထီၣ်ထံၣ်စိ ပှၤလၢအရ့ၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်—လၢအမ့ၢ် DeKalb ခီထံၣ် အကွံၣ်ဖိသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကမၤလီၤတံၢ်လၢ, ကမံးတံၢ်မိၢ်ပှၢ်သၢဂၤလၢ အကဟဲန့ၣ်လီၤဝဲသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး ကဟဲစိၢ် တၢ်ထံၣ်အသိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အရ့ၣ်ဒိၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢ တၢ်ကသ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ခိၣ်ယၢဝးတရံးလၢအဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဝဲလၢ ဟီၣ်ကဝီၤဒိဘျီအပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် အတၢ်လဲၤကျဲ ကစးထီၣ်ဝဲ လၢအိၣ်ဒီးပှၤလၢအမၤတွာ်တၢ်လၢအမဲၣ်ညါတဖၣ် အတၢ်မၤလၢအဂ့ၤအကျါန့ၣ်လီၤ.